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Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Finansowo – Gospodarczej, Komisji  Oświaty i Kultury oraz  

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
odbytego w dniu  11 grudnia 2009 r. 

 
 

Posiedzeniu Komisji Wspólnej przewodniczyła Przewodnicząca Komisji 
Oświaty i Kultury Pani Krystyna Kotecka. Posiedzenie Przewodnicząca rozpoczęła o 
godz. 9.15. W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie komisji: 

1) z  Komisji Finansowo-Gospodarczej : 
Pani  Ewa Lesińska  
Pani Halina Michalak-Szczepaniak 
Pan Tomasz Maćkowiak 
Pan Daniel Matela  
Pani Elżbieta Sznajder      

2) z Komisji Oświaty i Kultury : 
Pani Krystyna Kotecka   

 Pan Rafał Drzewiecki 
Pan  Tomasz Buczma 
Pan Jan Rajchelt 

3) z Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 
Pan Tadeusz Lammel 
Pan  Andrzej Ratajczak 
Pan Marek Borowczyk 
Pan Henryk Lesiński 
Pan Krzysztof Świątczak 

oraz: 
Wójt Gminy - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy - Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy  - Mirosława Nowak 
Podinspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa - Monika Nowicka 
Podinspektor ds. obsługi rady i promocji gminy -Małgorzata Smytry 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad.1 
W sprawach bieżących przedstawione zostały następujące sprawy : 
1) Pani Nowicka  powiedziała, że  z uwagi na zmianę art. 4 ust. 2 pkt. 1 lit. a ustawy z 

dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 
2005r. Nr 236, poz. 2008 ze zm.) – Rada Gminy została zobowiązana do zmiany 
Regulaminu utrzymania czystości  i porządku w zakresie   prowadzenia we 
wskazanym zakresie selektywnego zbierania i odbierania odpadów komunalnych, 
w tym w gospodarstwach domowych odpadów niebezpiecznych, odpadów 
wielkogabarytowych, zużytego sprzętu  elektrycznego i elektronicznego, zużytych 
baterii i zużytych akumulatorów oraz odpadów z remontów. 
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Poza w/w zmianą  projekt Regulaminu zawiera również  nowe zapisy dotyczące  
następujących kwestii: 

• zasad usuwania zanieczyszczeń z części nieruchomości służących do użytku 
publicznego (oczyszczanie chodnika za śniegu, lodu, chwastów i innych 
zanieczyszczeń; usuwanie sopli i nawisów śniegu z dachów; utrzymywanie 
ogrodzeń w należytym stanie technicznym; przycinanie drzew i krzewów 
utrudniających przejście chodnikiem itp.; wymiana coroczna piasku  w 
piaskownicach); 

• określenia  minimalnej pojemności  pojemników : 
-  cmentarze  – poj. 1100l – z częstotliwością wywozu gwarantującą  

zabezpieczenie przed wysypywaniem się odpadów poza pojemnik; 
-   podczas imprez masowych – organizatorzy zapewniają dostateczną ilość 

pojemników na odpady oraz toalety przenośne; 
-  dla handlu, gastronomii, placówek oświatowych, usług– częstotliwość 

opróżniania min. 1 raz na miesiąc - poj. min. 110l;  
● usuwania odpadów, koszenia wysokich traw i chwastów na  

nieruchomościach  niezabudowanych, 
●    zakazu spalania odpadów w piecach i na wolnym powietrzu (wyjątek suche 

pozostałości roślinne); 
●   wprowadzenia  pojemników  80l dla osób samotnie gospodarujących; 
●    selektywnej  zbiórki – głównie „u źródła”; 
●   wprowadzenia rejestru  psów i  numerków dla nich ; 
●      określenia terminu deratyzacji w regulaminie.  

Pani Nowicka wyjaśniła, że osoby mieszkające samotnie w gminie zgłosiły 
problem nie zapełniania   pojemników 110 l  w związku z tym  opłata przez nich 
wnoszona za wywóz śmieci jest zbyt wysoka. Pani Nowicka wyjaśniła, że 
zastosowanie sugerowanych przez tych mieszkańców pojemników 60 l nie 
rozwiązuje problemu, ponieważ  nie są one technicznie  dostosowane do 
samochodów zbierających odpady. Pani Nowicka dodała, że powyższy problem 
może być rozwiązany poprzez zastosowanie  pojemników 80l.  
Podczas dyskusji Radni ostatecznie wyrazili opinię, że dla nieruchomości 
zamieszkanych przez osoby samotnie gospodarujące dopuszcza się możliwość 
stosowania pojemników 80l na każdą nieruchomość pod warunkiem, że osoby te 
wystąpią z pisemnym wnioskiem do Urzędu Gminy w Kleszczewie. 
W dalszej kolejności Pani Nowicka poinformowała, że zgodnie z ustawą radni  co 
roku są zobowiązani do podjęcia decyzji w sprawie ustalenia terminu deratyzacji  
na terenie Gminy Kleszczewo. W związku z tym, że część Radnych podczas 
dyskusji opowiadała się  za ustaleniem terminu wiosennego,  a część radnych była 
za   terminem jesiennym Przewodnicząca Kotecka zarządziła głosowanie. 
Głosowało 14 radnych.- za przyjęciem terminu jesiennego głosowało 2 radnych, za 
przyjęciem terminu wiosennego głosowało 8 radnych,  wstrzymało się  4 radnych. 
Radni większością głosów wiosenny przyjęli termin deratyzacji, przeprowadzany 
w okresie 15.04 – 15.05 każdego roku. 
Pani Lesińska zwróciła uwagę, że  ustalenia zawarte w Regulaminie  wymagają  
egzekwowania  ich od mieszkańców, ponieważ nie mamy straży gminnej takie 
czynności powinny być wykonywane przez Policję. Rozmowy w tym temacie były 
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prowadzone z Kierownikiem Zespołu Dzielnicowych, ale często nie są 
egzekwowane – policjanci  nie zawsze dysponują czasem, aby załatwiać również 
tego typu problemy - sprawa podobna jest przy  egzekwowaniu opłaty targowej.  
Pani Sekretarz poinformowała, że  być może sytuacja ulegnie zmianie, bowiem  
Komendant Komisariatu Policji w Kórniku zwrócił się do Wójta Gminy z pismem 
dotyczącym utworzenia Rewiru Dzielnicowych i co z tym związane – 
zwiększeniem etatów. 
Pan Wójt poinformował, że pismo to przedstawione byłoby radnym dzisiaj w celu 
wyrażenia opinii  i zaproponował, że na posiedzenie przyjedzie Komendant, aby 
szczegółowo przedstawić informacje. 
Do czasu przybycia Komendanta Komisariatu Policji w Kórniku kontynuowano 
temat związany z projektem Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy. 
Radni podczas dyskusji sformułowali następujące zapytania i propozycje oraz 
poprosili  Panią Nowicką o udzielenie ostatecznych odpowiedzi  i wyjaśnień  na 
planowanej Sesji Rady Gminy tj. 22 grudnia:  

• czy posiadacze oczyszczalni przydomowych są zobowiązani do podłączenia się do 
planowanej kanalizacji? 

• jaka powinna być odległość pojemników i kontenerów na odpady stałe od 
zabudowań mieszkalnych? 

• Jaka terminologia występuje w prawie: psy bezpańskie czy bezdomne?  
• Wyjaśnienie czy w art. 26, ust. 6 można dopisać informację: „osoby będące 

właścicielami lub opiekunami psów, uznawanych za rasę agresywną muszą 
uzyskać zezwolenie na utrzymywanie tych psów”. 

• Radni zaproponowali również dodanie dwóch zapisów dotyczących  zobowiązania 
właścicieli psów do zabierania na spacer akcesoriów, które umożliwią sprzątanie 
po psie oraz zapisu dotyczącego sankcji karnych. 
Pani Nowicka poinformowała, że projekt zostanie przesłany do zaopiniowania do 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego- po uzyskaniu opinii zostanie przedłożony 
radnym do uchwalenia. 
Na posiedzenie Komisji przybył Pan Komendant Komisariatu Policji w Kórniku – 
Eugeniusz Sierański. 
Pan Komendant poinformował, że zwrócił się do wójta Gminy z pismem o 
rozważenie możliwości zakupu etatu dzielnicowego dla Zespołu Dzielnicowych w 
Kleszczewie. W marcu 2010r. miną 2 lata od utworzenia Zespołu Dzielnicowych  i 
w wyniku przeprowadzonej analizy zagrożenia przestępczości na terenie Gminy 
Kleszczewo oraz szeregi rozmów z Panem Wójtem zaistniała potrzeba  
wzmocnienia etatowego zespołu. Problem ten Komendant Sierański  przedstawił  
Komendantowi Miejskiemu Policji w Poznaniu, który wyraził wstępną zgodę na 
utworzenie Rewiru Dzielnicowych w Kleszczewie  w przypadku : 
- zakupu przez Gminę Kleszczewo jednego etatu dzielnicowego, na okres co 
najmniej 5 latu – roczny koszt zakupu etatu wynosi 55-60 tys. zł, 
- zapewnienia i utrzymania przez Gminę  Kleszczewo pomieszczeń rewiru. 
Po spełnieniu tych przesłanek Komendant Miejski Policji w Poznaniu rozważy 
możliwość utworzenia Rewiru Dzielnicowych o strukturze Kierownik Rewiru 
Dzielnicowych, pięciu dzielnicowych.  Łącznie z zakupionym etatem przez Gminę 
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stan etatowy rewiru wyniósłby 6 policjantów. Radni  pozytywnie odnieśli się do 
propozycji przedstawionej przez Komendanta Sierańskiego. 

2) Pani Radzimska przedstawiła projekt uchwały nr XXXIX/264/2009 w sprawie 
przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2010 rok. Pani Radzimska powiedziała, że zasadniczo  program 
ten jest kontynuacją realizowanych  już w gminie zadań, które sprawdziły się. W 
Programie został zmieniony tylko główny zapis mówiący, że dbamy i zapewniamy 
należytą jakość życia w środowisku rodzinnym, lokalnym oraz zawodowym.  

      Radni nie wnieśli uwag  do projektu uchwały. 
3) Pani Sekretarz przedstawiła projekt Uchwały nr XXXIX/265/2009 w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z organizacjami 
pozarządowymi, oraz innymi podmiotami w 2010 roku. Pani Sekretarz 
powiedziała, że każdego roku Rada Gminy uchwala roczny program współpracy z 
organizacjami pozarządowymi, w których ustala priorytetowe obszary współpracy 
obejmujące zadania w zakresie  upowszechniania kultury fizycznej i sportu, nauki, 
edukacji, oświaty i wychowania, jak również działania na rzecz osób 
niepełnosprawnych. Projekt uchwały ustala także cele programu, zasady 
współpracy, formy współpracy, jak również ustalenia wykonawcze i postanowienia 
końcowe. 

4) W dalszej kolejności Pani Sekretarz omówiła  projekt Uchwały nr 
XXXIX/266/2009, dotyczący uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad 
finansowania sołectw na terenie gminy Kleszczewo. 
Pani Sekretarz powiedziała, że w związku  z wejściem w życie  ustawy o funduszu 
sołeckim oraz podjęciem na jej podstawy uchwały o utworzeniu tego funduszu  na 
terenie gminy zachodzi konieczność uchylenia Uchwały  Rady Gminy Kleszczewo 
w sprawie określenia zasad finansowania sołectw na terenie Gminy Kleszczewo, 
która regulowała  dotychczas te kwestie  w naszej gminie..  

5) Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XXXIX/268/2009 w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 
Kleszczewo dla przedszkoli niepublicznych oraz przedszkoli i szkół publicznych, 
prowadzonych przez organ inny niż jednostka samorządu terytorialnego. Pani 
Skarbnik powiedziała, że zmienił się zapis ustawowy, w którym wcześniej nie było 
określonego zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji i tak : 
• §7 ust.1 została dokonana zmiana zapisu omawianej uchwały, mówiąca że 

organ prowadzący szkołę/przedszkole sporządza roczne rozliczenie 
wykorzystania dotacji, ujęte w zbiorczym zestawieniu, obejmującym 
informacje o faktycznej liczbie dzieci/uczniów uczęszczających do 
szkoły/przedszkola oraz o kwocie otrzymanej dotacji, z wyszczególnieniem 
kwoty na poszczególne rodzaje wydatków. Wzór rozliczenia stanowi załącznik 
nr 1 do niniejszej uchwały”.   

• § 8 ust.1 otrzymuje brzmienie: „Upoważnieni pracownicy Urzędu Gminy w 
Kleszczewie mogą dokonywać kontroli pod względem prawidłowości 
wykorzystania i rozliczania dotacji oraz zgodności ze stanem faktycznym 
liczby dzieci wykazanych w informacjach, o których mowa w §6, na podstawie 
dokumentacji, stanowiącej podstawę sporządzania tych danych.” 
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6) Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XXXIX/269/2009 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2009r. Pani Skarbnik powiedziała, że na podstawie pisma 
od Wojewody Wielkopolskiego  z dnia 18.12.2009r. wprowadzono po stronie 
dochodów i wydatków środki na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie 
oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej w wysokości 68.327 zł. 
Po stronie dochodów i wydatków zmniejszono  plan na podstawie wykonania 
budżetu na dzień 30.11.2009r.  
W załączniku 2d jest  zmiana planu wydatków na programy i projekty ze środków 
z budżetu UE, EFTA i innych środków ze źródeł zagranicznych nie podlegających 
zwrotowi, wpisano w wydatkach majątkowych na podstawie podpisanej umowy 
zadanie „Budowę placów zabaw w miejscowościach: Gowarzewo, Komorniki, 
Kleszczewo, Krzyżowniki, Markowice, Poklatki, Krerowo, Zimin, Śródka, 
Nagradowice”. Zadanie realizuje Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w 
Kleszczewie.  

7)  Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały nr XXXIX/270/2009 w sprawie wydatków 
budżetu gminy, które nie wygasają z upływem 2009r. Pani Skarbnik powiedziała, 
że w schemacie zagospodarowania terenu, budowa parkingu i chodników przy 
kompleksie sportowym „Orlik” i ZS w Kleszczewie - uznana jest kwota w 
wysokości 360 010 zł. Dopisane zadanie dotyczy wydatków nie wygasających. 
Załącznik nr 2 dotyczy podziału na wydatki majątkowe i wydatki bieżące. 

8) Pani Karolczak Główna Księgowa Zakładu Komunalnego przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie ze środków komunikacji 
gminnej. Pani Karolczak podała  podwyżki cen ( 4 % podwyżki wynikające z 
budżetu) na bilety jednorazowe i miesięczne z podziałem na strefy tras przejazdu. 
Pani Karolczak podkreśliła, że w okresie 4 lat nie było żadnych podwyżek 
cenowych, a koszty utrzymania (np. paliwa) wzrosły. Wprowadzenie zmian 
cenowych  jest konieczne dla prawidłowego funkcjonowania jednostki jakim jest 
Zakład Komunalny.  Członkowie Komisji zaakceptowali proponowane podwyżki, 
natomiast odrzucili propozycję kontynuacji biletów jednorazowych za 1 zł w 
obrębie miejscowości na terenie Gminy Kleszczewo z powodu niewielkiej liczby 
korzystających z nich. 

 
 
 
Pani Przewodnicząca posiedzenie Komisji Wspólnej zakończyła o godz. 14.20. 
 
 
 
Protokołowała: 
Małgorzata Smytry 

 
Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 

                      Przewodnicząca komisji  
 

                  Krystyna Kotecka 
 

 


